
Božinović: Nove blaže mjere na granicama, bez organiziranja masovnog gledanja utakmica

Kategorija: VIJESTIAžurirano: Petak, 11 Lipanj 2021 12:45

Objavljeno: Petak, 11 Lipanj 2021 12:45

Na tjednoj razini imali smo 1056, a u ovom tjednu 814, što je 22.9 posto manje nego u prošlom

tjednu. Trenutna incidencija je 67,6, najniža u Istarskoj, a najviša u Međimurskoj županiji. Po

14-dnevnoj stopi incidencija u Europskoj uniji Hrvatska zauzima 12. mjesto, niža od prosječne u

Europi. Stopa smrtnosti je 1996 što nas stavlja na 21. mjesto ljestvice EU-a, rekao je Capak,

donosi N1.

Markotić: Zabrinjavaju nove varijante

Govorila je i Alemka Markotić. Zabrinjavaju nove varijante. Ta varijanta ulazi u necijepljenje

skupine, najviše u Velikoj Britaniji zasad. Situacija je zabrinjavajuća i oni čine sve da ne dođe do

većih posljedica. Stav Europe je da zasad ta varijanta napada vulnerabilni dio i mlađi dio pa

treba doista biti oprezan. U većini zemalja se indijska varijanta popela na 3 posto zaraženih pa

to traži pozornost. Nije najsretnije za čuti, imamo dva izvješća koja su još u obradi. Zaraženi su i

djelatnici koji su bili cijepljeni, ali nitko nije teško bolestan. Slično je i u Belgiji u Domu za starije,

gdje je 60 do 70 štićenika oboljelo, 11 je umrlo, bili su cijepljeni ali su bili s brojnim

komorbiditetima.. 10 do 15 članova osoblja je inficirano, rekla je Markotić.

Vidimo da je trend da ljudi koji su primili jednu dozu odustaju od druge doze, to nije dobro,

poručila je.

Fokus je da se trebaju cijepiti mlađi jer se među njima širi virus. Dosta zemalja se priprema

cijepiti djecu 12 do 16 godina, Pfizer je odobren, bit će tijekom ili krajem ljeta i Moderna, rekla je

Markotić.

Portugal je referirao da kod njih nema drugih varijanti, ali se kod njih širi Delta soj, u Španjolskoj

je došlo do zaraze na natjecanju ljepote i širenja zaraze Delta sojem. Italija ima dosta stabilnu

situaciju, u srednjoj Italiji primjećuju porast brazilske varijante. Trebamo zaključiti, ne smijemo

misliti da pandemija prestaje, iako je situacija bolja… Treba se cijepiti čim prije s obje doze i

dalje se treba pridržavati osnovnih mjera zaštite, poručila je.

Božinović o mjerama

Ministar unutarnjih poslova i šef Nacionalnog stožera, Davor Božinović, poručio da se ne

možemo opustiti.

O nama ovisi kakva će nam biti zdravstvena slika i gospodarska u narednom razdoblju. Stožer

produžuje mjere za javni prijevoz i trgovine do 30. lipnja. Ulazak u Republiku Hrvatsku osobama

koje dolaze iz schengenskog prostora, a koje su cijepljene s dvije doze cjepiva bit će omogućen

ulazak čim se cijepe drugom dozom, neće trebati čekati protek vremena od 14 dana, rekao je

Božinović.

Govorio je i o okupljanjima. “Tu se prije svega radi o radnom vremenu ugostiteljskih objekata,

od večeras od ponoći mogu raditi do 24 sata, kafići, pekare, javna okupljanja… Ukida se

zabrana treniranja i natjecanja u zatvorenim prostorima”, rekao je Božinović.

“Želio bih naglasiti da su javna događanja i okupljanja i dalje ograničena na maksimalno 100

osoba. Smatram bitnim istaknuti to sada pogotovo kad je pred nama europsko prvenstvo u
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nogometu i kada je počela turistička sezone. Daje se preporuka svim jedinicima lokalne

samouprave da se ne organiziraju javna događanja poput masovnog gledanja nogometnih

utakmica. Što se tiče toga i turističke sezone, danas ministar ima sastanak s turističkim

zajednicama na kojem će im ukazati na potrebu izbjegavanja masovnih manifestacija tijekom

sezone”, rekao je Božinović.

Smisao odluka je da se što više toga omogući, da se otvore mogućnosti koje nam trenutna

epidemiološka situacija dopušta, ali sve mora biti kontrolirano. Ne zbog toga što to želi Stožer,

nego kako bismo sačuvali epidemiološku sliku, kako iz Hrvatske ne bi išle slike masovnog

okupljanja kao što je bilo proteklih dana, jer to nije dobra pozivnica za strane goste. Na tim

stvarima ćemo morati inzistirati ne samo zbog zdravstvenih razloga, već zato što imamo

preduvjete za dobru turističku sezonu, rekao je Božinović.

Objasnio je i zašto kafići ne mogu raditi unutra.

Mi moramo znati razumjeti da se nalazimo u povoljnoj epidemiološkoj situaciji i trebamo biti

zadovoljni. Međutim, nalazimo se u jednom osjetljivom razdoblju, ljudi su se opustili, toplo je,

izlazi se, cijepljeni su. Kada bismo otvorili zatvorene dijelove kafića, ne bi bilo moguće

kontroliranje epidemioloških mjera, zato idemo postepeno i oprezno i zaključak je bio da

nećemo otvoriti zatvorene dijelove kafića, rekao je Božinović.

O navijanju na otvorenom

Govorio je i o navijanju na otvorenom za vrijeme Europskog prvenstva u nogometu.

To će biti sadržano u odluci. Vi znate da mi nastojimo utjecati na svijest svih, pogotovo

odgovornih osoba, i u gradovima i u županijama, u odluci je preporuka svima da to ne rade!

Mislimo da je to razumljivo, ne vidimo kako bi se to moglo raditi da se ne krše mjere. Mi smo i

prije imali u planu produžiti radno vrijeme, ljudima će se omogućiti da u tim objektima mogu

pratiti utakmice, s tim da će biti kontrole lokalnih stožera da se to ne pretvori u nešto

nekontrolirano. Mi ne možemo kad počne neka utakmica poslati sliku da su se tisuće ljudi

okupile na jednom mjestu i očekivati da će se prihvatiti naša poruka stranim gostima da je u

Hrvatsku sigurno doći jer se u Hrvatskoj svi pridržavaju mjera. Jasno mi je kako je to izgledalo

prije, ali ne možemo se ponašati na način da epidemije nema, ne smijemo dopustiti da nam se

pokvari epidemiološka slika, rekao je Božinović.

Smanjit će se i razmak među stolovima.

Razmak je određen preporukom koja će se mijenjati. Ugostitelji su tražili da se smanji, sad je tri

metra. Mi se tog razmaka moramo držati, to je navedeno u uvodu odluke. Dobili smo pismeni

upit, u ovom trenu nismo još odlučili, ali mislimo da ćemo taj razmak smanjiti na 2 i pol metra,

rekao je Božinović.
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